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ÉVKÖZI 2. VASÁRNAP                               C év                1– 4 oldal 

  

Olv.: Iz 62,1-5. – 1Kor 12,4-11 – Jn 2,1-11 

A kánai menyegző  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
  

Szentmise bevezetése 

 

Szeretettel köszöntöm a Testvéreket! 
Kedves meglepetés is van számunkra, egyébként minden vasárnap meglepetés, mert soha nem 
tudjuk, hogy az Isten milyen ajándékot készít nekünk ezeken az ünnepnapokon.  
 

Ezek kegyelmi ajándékok, Isten szeretetéből forrásoznak! 

Azért fontosak, hogy kibírjuk a hét hétköznapjait! 

 

A meglepetés Pista bátyám, - mondhatom így - aki a ministránsokkal együtt jött ki, Fradi 
meccsen szoktunk együtt drukkolni. 80 éves születésnapján megajándékozza önmagát egy 
ministrálással, visszaemlékezve arra, hogy gyerekkorában milyen örömöt jelentett neki, hogy 

ministrálhatott, szolgálhatott az Úr asztalánál. Kedves István, Isten hozott közénk! Nagyon 
örülök, hogy együtt ünnepeljük ezt a titkot, ezt a misztériumot az Úr asztalánál, amely asztal 
összegyűjt és közösséggé ölel bennünket! 
 

Van kellemetlen meglepetés is, Péter atya, aki sajnos itt ücsörög egy széken. Ez azért 
meglepetés, mert ő fiatalember és az ő helyzetéből látszik, hogy az influenza mire képes, 
levette a lábáról. Reméljük, hogy a kórházunkban segítenek neki. Egyben biztos vagyok, hogy 

itt ma kap segítséget. Az orvosok mire képesek, próbálkoznak.  
 

Ilyen sajátos módon kezdődik mai ünneplésünk az Úrral, aki hív bennünket, hogy hozzá 
tartozzunk! Abban biztosak lehetünk, ha Hozzá tartozunk, akkor egymással is összetartozunk! 
A szentmisét a Szűzanya tiszteletére ajánljuk fel, aki egyik kulcsszereplő a mai 
evangéliumban, ami a kánai menyegzőről szól. Aktuális és nagyon találó is ez a mai 
szentmiseszándék. A Szűzanya segít bennünket abban, hogy valóban eltaláljunk Istenhez!  
 

Per Mariam ad Jesum! 

Szűzanyával együtt menjünk Istenhez, mint közösség! 

Az Egyház a keresztények közössége vándorúton van  
Isten felé, az örökkévalóság felé! 

 

Szentbeszéd 

Micsoda szerencse,  

hogy az Ószövetség vizét mi már nem ismerjük! 

Nekünk az Újszövetség borából jutott! 

 

Kedves Testvérek! A mai vasárnapon a kegyelmi teljességet csodáljuk! A csodálatnál még 
többről van szó, abból a kegyelmi gazdagságból részesülhetünk, amit Jézus kínál nekünk!  
 

Jézus a kegyelem, az irgalom borát kínálja nekünk  
olyan bőkezűen,  

hogy fölülmúlja minden várakozásunkat! 
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A lelki adományok 
Isten nem bánik szűkösen a Lélekkel! Isten bőségesen osztogatja a Lelket! Hallottuk a mai 
szentleckében: Isten külön-külön mindenkinek különböző lelki adományokat osztogat! Senki 
sem teheti meg, hogy álszerénységből hátrébb lép, mintha neki nem lennének adományai! 
 

Isten senkit sem enged el üres kézzel! 

Isten mindenkit föltarisznyáz! 

 

Isten mindenkinek éppen elegendő kegyelmi ajándékot ad,  
amennyi elég ahhoz, hogy emberhez méltó életet éljen,  
sőt új életet éljen, Jézus akarata szerinti életet! 

 

Ha kicsit körülnézünk világunkban, akkor ez a kegyelem mintha belénk szorult volna! Azt a 
kegyelmet, amit Isten nekünk adott, mintha elrejtenénk, sok mindenre hivatkozunk, hogy 
miért! A Szentírás figyelmeztet: 
 

Amikor elárad a bűn, akkor túlárad a kegyelem! 

Most ezért a túláradásért kell nagyon imádkozni, 
különösen itt Európában! 

 

Egyedül ez az erő, ez az isteni gazdagság menthet ki bennünket az árból, különben elsodor 
bennünket! Mi lesz velünk? Hogyan tovább? Mi lesz Európa kereszténységével? Mi lesz 
Európa kultúrájával? Mi lesz azzal az örökséggel, amit ránk hagytak?  

 

El kell gondolkodnunk azon, 

hogy komolyan vállaljuk-e a kegyelem szövetségét? 

 

A kegyelem szövetsége 

Az Ószövetség a törvények szövetsége volt, 
amit Isten Mózes közvetítésével ajánlott a népnek! 
 

Jézussal a kegyelem szövetsége,  
az Isten szeretetének szövetsége kínáltatik föl mindegyikünknek, minden embernek! 
Éppen az idők jelei is figyelmeztetnek bennünket arra, 
hogy ezt újra kell gondolnunk, mindig újra, meg újra! 
Az Egyház elénk tárja az igazságokat évről-évre,  
három éves ciklusban mindazokat a legfontosabb igazságokat figyelmünkbe ajánlja, 
amik nélkül nem tudjuk kialakítani keresztény öntudatunkat! 

 

Most újra kell gondolnunk ezt a Jézus által fölkínált lehetőséget! Talán, ha ezt komolyan 
vesszük, akkor megmenekülhetünk! Isten mindig az ember menekülésére, az ember 
megmentődésére kínálja fel kapcsolatát! A Szentírás, a próféták szövetségnek mondják az 
Isten által fölkínált kapcsolatot! 
 

A törvények 
Hagyjuk magunk mögött a törvények szövetségét, bár ma ezt is újra kell értelmezni, mert a 
törvények, az új-régi kínálata mintha kicsúsztak volna a kezünkből! A törvényekre hivatkozó 
szövetség a közösség megteremtése érdekében felkínált lehetőség! A törvények a közösséget 
védik! A közösség tagjai akkor tagjai a közösségnek, ha ezeket a törvényeket magukévá 
teszik! Akár egyházi, akár másfajta törvények biztonságot, védelmet jelentenek de csak 
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azoknak, akik ezeknek a törvényeknek betartását magukévá teszik! Nem lehet a közösség 
tagja az, aki ezeket semmibe veszi, illetve úgy gondolja, hogy ő a közösség tagja, de 
valójában bomlaszt! 
 

Az a szövetség, 
amit Isten fölkínált Mózesen keresztül a választott népnek,  
az a közösségteremtés lehetősége volt!  
Azok a törvények, amiket Isten adott,  

azok szükségesek voltak ahhoz, hogy a közösség létrejöjjön!  
A törvények megtartása által a közösség védelemben részesül!  
A törvények megtartása az embert átalakítja, átalakította! 

 

Ha a történelmet nézzük, ha a magyar történelmünket nézzük, gondoljunk Szent Istvánnal 
kezdődően a törvényekre. Sok ember arról beszél 1000 év után, hogy azok a törvények, 
kegyetlenek, szigorúak voltak.! Még Szent István szentségét is kétségbe vonták, vonják, mivel 
olyan törvényeket hozott, amilyeneket!  
 

Ha azok a törvények nincsenek,  
akkor ma nem vagyunk! 

 

A törvények közösségteremtő erők!  
A törvények közösséget védenek!  
Akik ezeket a törvényeket magukévá teszik,  
azok a közösséget építik, hordozzák,  
fönntartják mindazt az életet, mindazt a lehetőséget,  

amelyek ez által adatnak a közösségnek, az embernek! 
 

Jézus új lehetőséget hoz, a kegyelem szövetségét  
Ez az Isten szeretete irántunk! Irgalmasság éve van, a kegyelem Isten irgalmassága, Isten 
szeretete! Jézus által fölkínált szövetség: Isten szeretete irántunk, amely szeretet egészen más 
lehetőséget biztosít, mint a törvények! 
 

A törvényeket be kell tartani,  
a szeretettel meg élni lehet! 

Micsoda különbség! 

 

Erre a lehetőségre, a szeretet lehetőségére kell gondolni újabban sokkal, de sokkal többet! 
Isten szeretete lehetőség! Ha ezzel tudunk élni, akkor lelkileg gazdagodunk! Ez a lelki 
gazdagság akkora erő, amit nem lehet karddal megszüntetni, vagy legyőzni! 
 

A kegyelmi adományok 
Amikor retteg a világ az erőszaktól, a terrorizmustól, meg mi mindentől, akkor ez a lelki erő, 
a kegyelmi erő az, ami mindennek ellenállhat! Ez azt is jelenti, hogy a szeretettel élni kell! 

Mindenkinek vannak adományai, azokat nem azért kapta, hogy elrejtse, hogy a maga 
pecsenyéjét sütögesse. A kegyelmi adományokat használjuk, egymás javára fordítsuk!  

 

A kegyelmi adományok nem mások, 
mint a közösség építésére szánt ajándékok! 

Mekkora lépés a törvény után! 
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A szeretettel lehet élni, de a szeretettel vissza is lehet élni 
A Szentírás az Isten-ember szövetséget a házasság képével fejezi ki. Ez a szeretet, amely 

felszabadít! A törvény megkötöz, kötelez, ahhoz tartani kell magunkat! Aki nem teszi, azt 
megbüntetik! A szeretet lehetőség! A szeretetet felkínálják, azzal lehet élni! Sajnos, azzal 
vissza lehet élni! Kereszténységünknek ezt az üzenetét nevetségessé teszik azok, akik ma 
elözönlik Európát és a világot.  
 

Gyengeségnek tartják ezt a felszabadító erőt,  
elsősorban azt, hogy ezzel vissza lehet élni,  
de itt van az ember szabadsága, az ember lehetősége!  
A jót nem lehet parancsolni!  

 

Az egymásért hozott áldozatokat  
nem lehet parancsszóra tenni, 

ezek vagy kiépülnek világunkban, 
 gondolkodásunkban, vagy nincsenek! 

 

Nagyon fontos az önkéntesség, a szabad lehetőség 
Jézus ebben az embermentő programban az önkéntességet, a szabad lehetőséget tartja nagyon 
fontosnak! Az embernek el kell jutni idáig, ez lelki fejlődés műve és eredménye!  
 

Micsoda bizalom az ember iránt,  
hogy tud élni a szeretettel!  
Ez a bizalom akkor sem fogy el Isten részéről,  
ha mi újra meg újra visszaélünk vele,  
mert ez az emberhez méltó gondolkodás!  
Ez a gondolkodás képes hordozni az életet! 

 

Vannak más irányzatok, amelyek ezt a szent küldetésünket mellékvágányokra tudják vinni! 

Jézus műve elindul, a karácsonyi ünnepek után átéljük ennek az embermentő műnek egyes 
mozzanatait, az emberi élet Istennel való kapcsolatának titkát. Menyegzőn vagyunk, a kánai 
menyegzőn, amely kifejezi: Isten kapcsolata velünk: szeretetkapcsolat!  

 

Olyan ez a kapcsolat, mint amelyben két ember elkötelezetten fogadja el egymást, nem úgy, 
hogy éppen föllobbantak, hanem elkötelezetten! Ebben a kapcsolatban bontakozik ki Isten és 
ember kapcsolata! Ebben a kapcsolatban bontakozik ki az emberi élet! Ebben a kapcsolatban 
van jövője az embernek!  
 

A mai vasárnapon komolyan el kell gondolkodnunk azon: Isten szeretete lehetőség! 
Ne feledjük el, ahhoz, hogy mindez megvalósuljon, nem csupán a mi emberi adottságainkra 
hivatkozhatunk, hanem mindennél inkább hivatkozhatunk a kegyelemre, Isten segítségére, 
Isten jóindulatára, Isten bátorítására!  
 

Ez a Lélek, akit Isten megad mindenkinek, 

csak amikor tervezzük az életünket, 
abban legyen helye a Léleknek! 

 


